
 
Skärholmens stadsdelsförvaltning
Avdelningen för Medborgarservice, stadsmiljö 
och öppen verksamhet 

Tjänsteutlåtande
Dnr SKHLM 2021/98

Sida 1 (2)
2021-06-22

Skärholmens stadsdelsförvaltning
Avdelningen för medborgarservice, stadsmiljö 
och öppen verksamhet

Bodholmsplan 2, 127 26 Skärholmen
Box 503
127 26 Skärholmen
Växel 08-508 24 000
skarholmen@stockholm.se
stockholm.se

Handläggare Till
Irma Ortega
Telefon: 08-50824424

Skärholmens stadsdelsnämnd
2021-08-26

Medborgarförslag om att spåra för skidor i 
Bredäng och på annat håll i Skärholmen

- Svar på medborgarförslag 

Förslag till beslut
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning
Det har inkommit ett medborgarförslag om att spåra skidspår i 
Bredäng och andra delar av Skärholmen. 

När väderförhållandena och mängden snö varit goda har 
förvaltningen alltid beställt maskinspårning i Bredäng och har som 
ambition att fortsätta göra det i framtiden. Förvaltningens 
förhoppning är att efterfrågan på att åka längdskidor fortsätter vara 
hög och att väderförhållandena under kommande vintrar är lika bra 
som vintern 2021 så kanske tillgången på skidspårar-leverantörer 
ökar på sikt.

Bakgrund
Den 4 februari inkom ett medborgarförslag med önskemål om att 
göra skidspår i Bredäng i samband med att det snöat mycket i 
Stockholm. 

Ärendets beredning
Ärendet har beretts inom avdelningen för Medborgarservice, 
stadsmiljö och öppen verksamhet.

Ärendet
Förslagsställaren lyfter vinterns goda förhållanden för 
längdskidåkning och är kritisk till att förvaltningen inte gjort 
maskinpreparerade spår i området utan hänvisat till skidspår i andra 
delar av staden. Detta anser förslagsställaren vara problematiskt 
särskilt under corona-pandemin då trängsel bör undvikas. Vidare 
menar förslagsställaren att det är viktigt att spåra där människor bor 
så att fler kommer ut i vardagen. Förslaget gäller framförallt spår i 
Bredäng men även på fler platser inom Skärholmens 
stadsdelsnämndsområde. 
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Synpunkter och förslag
Staden har ett antal skidspår i söderort, varav Ågesta är det som 
håller högst kvalitet och som prepareras med konstsnö. Utöver 
Ågesta finns ett antal andra spår, bland annat Kärrtorp/Björkhagen. 
Dessa spår sköts av idrottsförvaltningen. Bredängsspåret är exempel 
på ett spår som inte ingår i Idrottsförvaltningens uppdrag men som 
Skärholmens stadsdelsförvaltning kan beställa maskinspårning av, 
när det finns tillräckligt med snö. 

I och med den stora mängd snö som föll under januari och februari 
2021 ökade intresset för skidåkandet i stadens skidspår markant. 
Förutom de goda väderförhållanden för skidåkning som rådde dessa 
månader verkade coronapandemin även ha lett till ett ökat tryck på 
de större spåren. Stadens leverantörer som spårar hade inte kapacitet 
att möta den ökade efterfrågan på spårning och staden, genom 
idrottsförvaltningen, satsade därför på att få Ågesta och i viss mån 
Kärrtorp/Björkhagen att fungera så bra som möjligt. Behovet av 
spårning fortsatte vara högt på dessa platser med den ökande 
användningen varför kapacitetsbristen fortgick. Förvaltningen 
kunde under denna period, trots upprepade försök, inte hitta 
leverantörer som kunde åta sig att spåra i området då de redan var 
fullbokade. 

Förvaltningen håller med förslagsställaren om att maskinspårning 
för längdskidåkning i området är viktigt för att stärka friluftslivet 
och för möjligheten till rörelse och rekreation i Skärholmen. När 
väderhållandena och mängden snö varit goda har förvaltningen 
alltid beställt maskinspårning i Bredäng och har som ambition att 
fortsätta göra det i framtiden. Förvaltningens förhoppning är att 
efterfrågan på att åka längdskidor fortsätter vara hög och att 
väderförhållandena under kommande vintrar är lika bra som vintern 
2021. Förvaltningen kommer inför kommande säsong att sondera 
möjliga leverantörer för att i den mån det är möjligt undvika att 
samma situation uppstår igen. Det är dock så att det vid högt tryck 
helt enkelt finns en brist på leverantörer som kan utföra spårning i 
tillräcklig omfattning i hela staden samtidigt. 

Patrik Åhnberg Sara Heppling Trygg
Stadsdelsdirektör Avdelningschef

Bilagor
1. Medborgarförslaget
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